
  

PROTOKÓŁ – Nr XVII/2009 
 

z obrad XVII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
z dnia 04 marca 2009 roku, której obrady odbyły się 
w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno 

i trwały od godziny 910 do godziny 1130 
-------------------------------------------------------------------------- 

Załączniki: 
 

 1.Zawiadomienia o XVII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno – Nr RG XVII/1/2009 z dnia 
    26 lutego 2009 roku. 
 
 2.Lista obecności radnych Rady Gminy na obradach XVII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno  
    z dnia 04 marca 2009 roku – strona 1 oraz obecnych na obradach – strona 2 i 3. 
 
 3.Sprawozdanie z wykonania uchwal podjętych podczas obrad XVI sesji Rady Gminy Sulęczyno  
    z dnia 17 grudnia 2008 roku. 
 
 4.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy za okres od dnia 17 grudnia 2008 roku. 
 
 5.UCHWAŁA – Nr XVII/141/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie  
    wyraŜenia zgody na wniesienie do Przedsiębiorstwa Wodociągów gminnego Kanalizacji Spółka 
    z o.o. w Sierakowicach wkładu niepienięŜnego ( aportu ) i objęcie w zamian udziałów w w/w  
    Spółce. 
 

 6.UCHWAŁA – Nr XVII/142/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie  
     nadania imienia Szkole Podstawowej w Podjazach. 
 

  7.UCHWAŁA – Nr XVII/143/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie  
      zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie. 
 

  8. UCHWAŁA – Nr XVII/144/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie 
      przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Węsiory. 
 

   9.UCHWAŁA – Nr XVII/145/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie 
       nieodpłatnego przejęcia nieruchomości. 
 

 10.UCHWAŁA – Nr XVII/146/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie 
       uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla  
       Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 

  11.UCHWAŁA – Nr XVII/147/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie 
       uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok  
       2009. 
 

   12.UCHWAŁA – Nr XVII/148/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie 
        zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 

   13.UCHWAŁA – Nr XVII/149/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie 
        dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy Sulęczyno. 
 

   14.UCHWAŁA – Nr XVII/150/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie 
         ustanowienia zasad ustalających diety dla sołtysów. 
 
   15.UCHWAŁA – Nr XVII/151/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca 2009 roku w sprawie  
         zmiany w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009. 



                 PROTOKÓŁ – Nr XVII/2009 
 
         z obrad XVII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
       z dnia 04 marca 2009 roku, której obrady odbyły się w     
    lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały  
                          od godziny 910 do godziny 1130 
 

 

  Ad 1 
 
   Sprawy regulaminowe: 
 

a)otwarcie XVII sesji Rady Gminy. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA stwierdził „ otwieram     
   obrady XVII  sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
   Powitał Wójta, Sekretarza, Skarbnika, radnych Rady Gminy, sołtysów oraz gości obecnych na  
   obradach XVI sesji Rady Gminy.  
   
    Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach XVII sesji V kadencji  
    Rady Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do  
    niniejszego protokołu ( str.1 ). 
 
   Ponadto w obradach XVII sesji Rady Gminy udział wzięło 24 osoby, m.in.: 
 
   1.Wójt Gminy Sulęczyno                                                                            - Jan KULAS   
   2.Zastępca Wójta Gminy, Sekretarz Gminy Sulęczyno                        - Wiesław ULATOWSKI  
   3.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                                                    - Barbara WAWRZON 
   4.Sołtys Sołectwa Sulęczyno                                                                      - Bernadeta BASKE 
   5.Sołtys Sołectwa Mściszewice                                                                  - Brunon DĄBROWSKI 
   6.Sołtys Sołectwa Podjazy                                                                           - Kazimierz LABUDA  
   7.Sołtys Sołectwa Kistowo                                                                          - Antoni THEUS  
   8.Sołtys Sołectwa Borek                                                                               - Ryszard POBŁOCKI 
   9.Sołtys Sołectwa Sucha                                                                               - Jan DOMASZK  
 10.Sołtys Sołectwa śakowo                                                                           - Stanisław ZŁOCH  
 11.Sołtys Sołectwa Zdunowice                                                                     - Wacław GÓRNY  
 12.Dyrektor Zespołu Szkół w Mściszewicach                                           - Renata WĘSIERSKA  
 13.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węsiorach                                       - Klaudia JERECZEK  
 14.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Podjazach                                        - Emilia DYSZER 
 15.Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie                       - Ewa KUJAWSKA 
 16.Prezes Oddziału Zrzeszenia Kaszubsko - Pomorskiego    
       w Sulęczynie                                                                                               - Janina PŁOTKA 
 17.Przedstawiciel „ Kuriera Kartuskiego ”                                                 - Bartłomiej GRUBA 
 18.Przedstawiciel Gazety Kartuskiej                                                          – Karolina KLASA 
 19.Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie – Ewa KULASZEWICZ  
 20.Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. 
       w Sierakowicach                                                                                        - Tomasz ZDANOWICZ 
 21.Asystent Społeczny Posła na Sejm RP Piotra STANIE, 
       Pełnomocnik Komitetu Powiatowego PiS Kartuzy                            - Andrzej TREPKOWSKI 
 22.Rzecznik Prasowy Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych          
       w Gdańsku                                                                                                  - Jacek LESZEWSKI    
 23.Mieszkaniec wsi Sulęczyno                                                                      - Gerard GAWIN.  
 



 

      Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 );  
 

b)przedstawienie porządku obrad XVII sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych     
    zmian. 
 
    Rada Gminy nie wprowadziła zmian do porządku obrad XVII sesji Rady Gminy Sulęczyno. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XVII sesji Rady Gminy  
     w wersji, którą odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
       Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
       - za przyjęciem porządku obrad XVII sesji Rady Gminy głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
       Rada Gminy jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek obrad. 
 

   W związku z powyŜszym porządek obrad XVII sesji V kadencji Rady Gminy przedstawia się  
   następująco: 
     

       1.Sprawy regulaminowe: 
  
          a)otwarcie XVII sesji Rady Gminy, 
          b)przedstawienie porządku obrad XVII sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych  
              zmian, 
           c)zatwierdzenie protokołu z obrad XVI sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia  
              2008 roku. 
  
        2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
        3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
        4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
     
           a)wyraŜenia zgody na wniesienie do Przedsiębiorstwa Wodociągów gminnego Kanalizacji      
               Spółka z o.o. w Sierakowicach wkładu niepienięŜnego ( aportu ) i objęcie w zamian  
               udziałów w w/w Spółce,  
           b)nadania imienia Szkole Podstawowej w Podjazach, 
            c)zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie, 
           d)przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Węsiory, 
           e)nieodpłatnego przejęcia nieruchomości, 
           f)uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
              dla Gminy Sulęczyno na rok 2009, 
           g)uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na  
               rok 2009, 
            h)zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sulęczyno na rok 2009, 
             i)dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy Sulęczyno, 
             j)ustanowienia zasad ustalających diety dla sołtysów, 
            k)zmiany w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009. 
    
          5.Interpelacje i wolne wnioski.                                                                                                                                                                                         

c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr XVI/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
   17 grudnia 2008 roku. 
   
   Protokół z obrad sesji Nr XVI/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku był do  
   wglądu w biurze Rady Gminy oraz został wyłoŜony w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy  
   Sulęczyno na godzinę przed obradami XVII sesji V kadencji Rady Gminy.  
 

   Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zadał pytanie w brzmieniu: 



 

- Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uwagi do zamieszczonych treści w 
protokole Nr XVI/2008 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku? 

 
    Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołu z obrad XVI sesji Rady  
    Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku. 
 
    Rada Gminy nie wniosła uwag do treści protokołu – Nr XVI/2008 z obrad sesji Rady Gminy  
    Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku. 
 

    W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod    
    głosowanie protokół z obrad XVI/2008 sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za zatwierdzeniem protokołu Nr XVI/2008 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
   17 grudnia 2008 roku głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła protokół Nr XVI/2008 z obrad sesji V kadencji Rady 
Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku. 
    
Ad 2  

      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas     

obrad XVI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 17 grudnia 2008 roku.  
 
     Radni Rady Gminy sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych 
podczas obrad XVI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 17 grudnia 2008 roku otrzymali 
za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego 2009 roku.  
 
       Rada Gminy przedmiotowe sprawozdanie przyjęła bez uwag. 
 
       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad XVI sesji 
 V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku stanowi załącznik do niniejszego     
 protokołu. 
 

Ad 3  

     Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 17 grudnia 2008 roku. 
 

     Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 17 grudnia 2008 roku radni 
otrzymali w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego 2009 roku. 
   
  Dyskusja nad sprawozdaniem: 
 
  1.Radny Kazimierz GAWIN w punkcie II podpunkt 7 jest mowa o wycenie dwóch działek  
     przeznaczonych do sprzedaŜy .  
     Pytanie: 
     Jakich działek to dotyczy ?  
 
     Wójt Gminy Jan KULAS – są to działki wieczyste na Widnej Górze, zaś dla ośmiu działek w  
     obrocie prywatnym trzeba ustalić renty planistyczne.  
 
  2.Radny Marcin JARZEMBIŃSKI zadał pytanie: 
 
     Ile firm stanęło do przetargu na przysypanie składowanych odpadów na wysypisku gminnym w  
     Kłodnie ?      
 



      
     Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS - do przetargu na przysypanie składowanych  
     odpadów na wysypisku gminnym w Kłodnie stanęły cztery firmy, tj. 
     - Firma Pana Koszałki – 38.000,00 zł, 
     - Firma Pana Gawina – 30.000,00 zł, 
     - Firma ELWOZ – na przysypanie 10 cm, a tam jest przesypane 20 cm do 0,5 m. 
     Wybrano najtańszą firmę Pana Mirosława Marcińskiego z Reskowa za kwotę netto 24.280,00 zł.  
   
  Na powyŜszym zakończono punkt 3 porządku obrad. 
 
    Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 17 grudnia 2008 roku stanowi  
 załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 4  

    Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyraŜenia zgody na wniesienie do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji      

     Spółka z o.o. w Sierakowicach wkładu niepienięŜnego ( aportu ) i objęcie w zamian     
 

     udziałów w w/w Spółce.  
   
       Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
     2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie do  
     Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  Spółka z o.o. w Sierakowicach wkładu  
     niepienięŜnego ( aportu ) i objęcie w zamian udziałów w w/w Spółce, celem zapoznania się.  
  
      DYSKUSJA nad wyraŜeniem zgody na wniesienie do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji   
      Spółka z o.o. w Sierakowicach wkładu niepienięŜnego ( aportu ) i objęcie w zamian udziałów w  
      w/w Spółce: 
 
      1.Radny Kazimierz GAWIN – z czego wynika wycena szacunkowa kanalizacji w Sulęczynie, a  
          dotyczy stopnia zuŜycia? 
 
          Wyjaśnień udzielił Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – Wojewoda przyjął taki  
          wskaźnik. 
 
          Kontynuacja wypowiedzi radnego Kazimierza GAWIN – czy tak to moŜna przyjąć? 
          Czy jedna osoba moŜe przyjąć taki wskaźnik? 
   
          Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – przyjęliśmy to komisyjnie. Ten sam branŜysta  
          przyjął taki sam wskaźnik. 
 
          Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach Tomasz  
          ZDANOWICZ – proporcjonalnie wartość kanalizacji w Sierakowicach jest duŜo niŜsza, gdyŜ  
          jest starsza. Wartość się pomniejsza. 
 
          Skarbnik Gminy Barbara WAWRZYN – przyjęto rocznie 4,5 % amortyzacji.  
          
          Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach Tomasz  
          ZDANOWICZ – trzeba było przyjąć pewne wartości księgowe tego majątku, który ma  
          kilkanaście lat. MoŜna powiedzieć, Ŝe są dwie wartości. Jest wartość księgowa i ta  
          rzeczywista. 
 
          Radny Kazimierz GAWIN – kanalizacja w Sulęczynie ma sześć lat i nie powinno się tyle  
          tracić na wartości amortyzacyjnej.  
 
       2.Radny Jan SOMINKA podał przykład amortyzacji samochodu. Starszy samochód ma np.  



           
          zerową wartość księgową, a i tak dalej jeździ. Tak samo jest z majątkiem, o którym mowa. 
 
          Na powyŜszym zakończono dyskusję nad punktem, dot. wyraŜenia zgody na wniesienie do  
 
          Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  Spółka z o.o. w Sierakowicach wkładu  
          niepienięŜnego ( aportu ) i objęcie w zamian udziałów w w/w Spółce. 
 
      Po tym wyjaśnieniu Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie  
     wyraŜenia zgody na wniesienie do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  Spółka z o.o. w  
     Sierakowicach wkładu niepienięŜnego ( aportu ) i objęcie w zamian udziałów w w/w Spółce. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie do Przedsiębiorstwa  
       Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach wkładu niepienięŜnego ( aportu )  
       i objęcie w zamian udziałów w w/w Spółce głosowało 14 radnych Rady Gminy, 
     - wstrzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/141/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
    2009 roku w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie do Przedsiębiorstwa  
    Wodociągów i Kanalizacji  Spółka z o.o. w Sierakowicach wkładu  
    niepienięŜnego ( aportu ) i objęcie w zamian udziałów w w/w Spółce stanowi  
      załącznik do niniejszego protokołu; 
 
 b) nadania imienia Szkole Podstawowej w Podjazach. 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
      2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w  
      Podjazach, celem zapoznania się. 
       
      Dyrektor, Rada Pedagogiczna, Rada Rodziców i Samorząd Uczniowski Szkoły Podstawowej w  
      Podjazach wystąpił wnioskiem wspólnym wnioskiem do Rady Gminy Sulęczyno o nadanie  
      Szkole Podstawowej w Podjazach imienia Danuty Siedzikówny ps. „ Inka ”. 
 
      Dyskusja:  
 
      1.Radny Roman STENKA stwierdził, iŜ jest nakręcony film dokumentalny w tej sprawie 
         i moŜna go obejrzeć. Polecam wszystkim.  
 
      2.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Podjazach Emilia DYSZER – inicjatywa nadania imienia  
         Danuty Siedzikówny ps. „ Inka ” Szkole Podstawowej w Podjazach od Rejonu  
         Dyrekcji Lasów Państwowych. 
         05 grudnia 2008 roku odbyło się spotkanie z mieszkańcami sołectwa Podjazy, na którym to  
         spotkaniu przybliŜono postać sanitariuszki Danuty Siedzikówny.  
         Mieszkańcy poparli tą inicjatywę. 
         W miesiącu kwietniu 2009 roku odbędzie się trzydniowa wycieczka dla uczniów Szkoły  
         Podstawowej w Podjazach w okolice, gdzie Ŝyła Danuta Siedzikówny.  
 
      3.Zabrał głos Rzecznik Prasowy Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Gdańsku Jacek  
         LESZEWSKI – „ jestem inicjatorem i promotorem nadania imienia bohaterskiej sanitariuszki  
         z V Brygady wileńskiej Zygmunta Szyndzielarza ps. „ Łupaczko ”. Jego oddział stoczył w  
         1946 roku w Podjazach zwycięską potyczkę z siłami milicji i urzędu bezpieczeństwa.  
         Przypomniał historie „ Inki ” jej działalność podczas okupacji oraz udział w akcjach  
         bojowych na terenie Kaszub.  
         W miesiącu kwietniu 2009 roku na koszt lasów państwowych dla uczniów Szkoły  



          
         Podstawowej w Podjazach zostanie zorganizowana trzydniowa wycieczka do Nalewki - w  
         rejony, gdzie Ŝyła i wychowała się Danuta Siedzikówny ps. „ Inka ”. Trasa wycieczki śladami  
         Danuty Siedzikówny. 
 
      Po tym wyjaśnieniu Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie  
      nadania imienia Szkole Podstawowej w Podjazach. 
 
      Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

      - za podjęciem uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Podjazach głosowało 
        15 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XVII/142/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
     2009 roku w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Podjazach stanowi  
       załącznik do niniejszego protokołu; 
 
c)zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
     2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy  
     Społecznej w Sulęczynie, celem zapoznania się. 
     
     Zmiana polega na wprowadzeniu zapisu „ Ośrodek prowadzi we własnym zakresie bieŜącą  
     obsługę księgową i finansowo – kasową oraz kadrową Ośrodka ”. 
 
     Rada Gminy propozycję zmian przyjęła bez dyskusji. 
 
     Przewodniczący Rady Gminy poddał pod glosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany  
     Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy  
       Społecznej w Sulęczynie głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/143/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
    2009 roku w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy  
    Społecznej w Sulęczynie stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 
d)przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Węsiory. 
 
   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
    2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości  
    Węsiory, celem zapoznania się. 
  
     DYSKUSJA nad przyjęciem Planu Odnowy Miejscowości Węsiory: 
 
1.Radny Marcin JARZEMBIŃSKI – skąd się zrodził pomysł, aby opracować Plan Odnowy  
   Miejscowości Węsiory? O tym wcześniej nie było mowy. 
 
 Wójt Gminy Jan KULAS – moŜna składać po trzy projekty, z tym, Ŝe kaŜda wieś po jednym   
 projekcie. 
 Odstąpiliśmy od projektu „ ŚcieŜka brzegiem rzeki Słupia ”.  



  
 Wniosek moŜe składać Gminny Ośrodek Kultury na Wiejski Dom Kultury.  
 OSP Kistowo na rozbudowę świetlicy wiejskiej w Kistowie.  
 Stowarzyszenie OSP moŜe złoŜyć wniosek, ale nie ma moŜliwości finansowych.  
 StraŜ poŜarna nie otrzyma kredytu pod ten budynek. Przepisy finansowe nie pozwalają na  
 
 udzielenie poŜyczki od gminy oraz dotację. Dlatego gmina bierze na siebie rozbudowę    
 świetlicy wiejskiej w Kistowie. 
 Mieszkańcy sołectwa w Kistowie nie mają gdzie się zebrać. Od 12 lat nic tam się nie zmieniło. 
 Planuje się dwa zadania, tj.: 
 a)rozbudowa świetlicy wiejskiej w Kistowie, 
 b)rozbudowa Wiejskiego Domu Kultury w Sulęczynie. 
 W Węsiorach chcielibyśmy pobudować boisko. Do tego zadania jesteśmy przygotowani.  
 Musimy mieć tego świadomość, Ŝe do pierwszej tury wniosek nie wejdzie.  
 Jeśli będzie taka moŜliwość to będziemy ubiegać się o środki w ramach Planu Odnowy  
 Miejscowości Węsiory. 
 Bez takiego planu nie ma się Ŝadnych moŜliwości ubiegania się o środki finansowe. 
 Posiadanie Planu Odnowy Miejscowości Węsiory jest pierwszym krokiem. 
 
Radny Marcin JARZEMBIŃSKI stwierdził, iŜ w opisie jest mowa o budowie kanalizacji 
sanitarnej. Proszę o przybliŜenie tej sprawy. 
 
Wójt Gminy Jan KULAS – w ramach tych programów gmina moŜe otrzymać 4 mln zł na ten cel.  
Myślimy w dalszym ciągu o budowie kanalizacji sanitarnej dla Węsior, Bukowej Góry, 
Skoczkowa, Mściszewic. Te sprawy z naszych zamierzeń nie zniknęły. 
 
Radny Marcin JARZEMBIŃSKI – skoro gmina przekazała całą infrastrukturę wodno – 
kanalizacyjną Spółce to dalej zamierza włączać się w sprawę budowy kanalizacji ?  
 
Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – realizacja z innego programu. Te miejscowości nie 
leŜą z strefie ochrony krajobrazowej. Jest mniejsze obwarowanie.  
Węsiory i Mściszewice będą musiały mieć programy. 
    
Radny Marcin JARZEMBIŃSKI – jaka jest szansa na realizację tego programu ? 
 
Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – jest szansa z tego programu otrzymać środki na 
kanalizację. Będzie to majątek gminy. Przez pięć lat właścicielem będzie gmina.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – to są detale. 
 
Radny Kazimierz GAWIN – to jest docelowa sprawa i nie detale.  
  

     Po tym wyjaśnieniu Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie  
     przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory . 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory głosowało 
       14 radnych Rady Gminy, 
     - wstrzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/144/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
    2009 roku w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory stanowi  
      załącznik do niniejszego protokołu; 
 
 
 



 
e)nieodpłatnego przejęcia nieruchomości. 
 
   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
    2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości, celem  
    zapoznania się. 
  
    Zabrał głos Wójt Gminy Jan KULAS wyjaśniając, iŜ od kilku lat regularnie otrzymywaliśmy  
    sygnały, Ŝe droga w kierunku Mausza jest zbyt wąska, a przez to niebezpieczna. W związku z  
    tym, aby polepszyć warunki jazdy, Państwo Wilczewscy zgodzili się nieodpłatnie oddać swoją  
    nieruchomość na rzecz poszerzenia drogi gminnej Sulęczyno – Mausz. Była to moja inicjatywa,  
    ale właściciele działek byli bardzo ugodowi i pomocni.  
 
    Po tym wyjaśnieniu Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie  
    nieodpłatnego przejęcia nieruchomości. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości głosowało 
       15 radnych Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/145/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
    2009 roku w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości stanowi załącznik do 
      niniejszego protokołu. 
 
      1.Na obradach dzisiejszej sesji jest obecny Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  
        Spółka z o.o. w Sierakowicach Tomasz ZDANOWICZ w związku z powyŜszym zwrócił się  
        z pytaniem Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stefan KARCZ w sprawie rur azbestowych. 
        Jak Zarząd Spółki widzi wymianę rur azbestowych na terenie gminy ? 
        śeby tą sprawę rozwaŜyła spółka. 
 
        Odpowiedzi udzielił Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w  
        Sierakowicach Tomasz ZDANOWICZ twierdząc, iŜ „ zapewniam, Ŝe nie musimy się bać rur  
        azbestowych. Na przestrzeni lat pokryły się one grubą warstwą kamienia, który izoluje wodę  
        od szkodliwych substancji produkowanych przez azbest. Oczywiście będą one stopniowo  
        wymieniane na nowe, ale w pierwszej kolejności wymieniamy te najbardziej uszkodzone,  
        aby nie obciąŜać finansowo mieszkańców. Przygotowujemy wieloletni program. Całkowita  
        wymiana rur azbestowych musi nastąpić do 2030 roku ”.  
 
     2.Radny Roman BRONK poruszył sprawę związaną z budową wodociągów. Jest zawiązany  
        Społeczny Komitet Budowy Wodociągu, chodzi o odcinek 1.700 mb.  
        Jaka jest moŜliwość realizacji przez Spółkę ? 
 
        Odpowiedzi Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach  
        Tomasz ZDANOWICZ Spółka wykonuje robociznę, a mieszkańcy tego terenu partycypują w  
        zakupu materiałów.  
        KaŜdy przypadek rozpatrujemy indywidualnie.  
 
        Kontynuacja pytań radnego Romana BRONK – czy musi być zawiązany komitet ?  
 
        Prezes Spółki stwierdził, iŜ nie musi być zawiązany komitet. 
        W planie modernizacji będą przewidziane zadania i naleŜy je do Spółki zgłaszać.  
        NaleŜy uwagi zgłaszać w sprawie słabego ciśnienia i zaniku wody. 
  
     3.Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stefan KARCZ zadał pytanie: 
        Jak Zarząd Spółki zamierza rozwiązać ubytki wody w gminie ? 



         
        Osoby inkasujące, Ŝeby były odpowiednio przeszkolone.  
 
        Odpowiedzi Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach  
        Tomasz ZDANOWICZ – zmieniliśmy system inkasowania. Wszystkie wodomierze są  
        zaplombowane. 
        Prowadzone są wyrywkowe kontrole wodomierzy. 
        KaŜde uszkodzenie wodomierza odbiorca wody musi zgłaszać spółce.  
 
         Na terenie gminy Sierakowice o 1/3 wzrósł przychód. 
         Trochę tego wyłapaliśmy w gminie Sierakowice. 
         Kontrole gospodarki wodomierzowej prowadzimy takŜe w gminie Sulęczyno. 
 
      4.Sołtys Sołectwa Borek Ryszard POBŁOCKI – co z wymianą wodomierzy ? 
          
          Prezes Spółki - jeśli chodzi o wymianę wodomierzy, Spółka będzie pokrywać jej koszty,  
          natomiast koszt zamontowania nowego wodomierza pokrywa osoba prywatna, a kolejną  
          wymianę pokryje Spółka.  
  
    Po tych wyjaśnieniach Rada Gminy przystąpiła do punkty 4 f) porządku obrad. 
 
f)uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
   dla Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
    2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki 
    i rozwiązywania problemów alkoholowych dla Gminy Sulęczyno na rok 2009, celem  
    zapoznania się. 
  
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poinformował Radę Gminy, iŜ Pełnomocnik  
    Wójta Gminy ds. realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  
    alkoholowych oraz narkomanii Andrzej Potrac usprawiedliwił się, Ŝe nie będzie mógł  
    uczestniczyć w obradach sesji ze względu na pilne obowiązki słuŜbowe wyjazd do Pelplina.  
  
    Radny Marcin JARZEMBIŃSKI - nałogowy alkoholik jest mało chętny do współpracy.  
    Czy ta działalność przynosi efekty? 
 
    Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – to jest gminny program, a sprawozdanie o  
    działalności za rok ubiegły będzie przedłoŜone radzie do końca czerwca br. 
 

    Po tym wyjaśnieniu Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie  
    uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
   dla Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki 
       i rozwiązywania problemów alkoholowych dla Gminy Sulęczyno na rok 2009 głosowało 
       15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/146/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
     2009 roku w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki  
     i rozwiązywania problemów alkoholowych dla Gminy Sulęczyno na rok 2009  
      stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

g)uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na  
    rok 2009. 



 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
    2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu  
    przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok 2009, celem zapoznania się. 
  
    Brak uwag i zapytań do gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy  
    Sulęczyno na rok 2009. 
 
    W związku z powyŜszym Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w  
    sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na  
    rok 2009. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania  
       narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok 2009 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/147/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
     2009 roku w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania  
     narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 
h)zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
    2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji       
    Rewizyjnej Rady Gminy Sulęczyno na rok 2009, celem zapoznania się. 
  
    Brak uwag i zapytań.  
 

    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu  
    kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady  
       Gminy Sulęczyno na rok 2009 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/148/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
     2009 roku w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady  
     Gminy Sulęczyno na rok 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

i)dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy Sulęczyno. 
 
   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
    2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla  
    Wójta Gminy Sulęczyno, celem zapoznania się. 
  
    Wójt Gminy Jan KULAS wniósł autopoprawkę do projektu uchwały. W myśl nowych  
    przepisów paragraf 2 powinien brzmień: wykonanie uchwały powierza się Sekretarzowi Gminy.  
     
    Rada Gminy wprowadziła zapis: wykonanie uchwały powierza się Sekretarzowi Gminy. 
 
    Po tym wyjaśnieniu Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie  
    dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy Sulęczyno. 
 



 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy  
       Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/149/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
     2009 roku w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy  
     Sulęczyno stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

j)ustanowienia zasad ustalających diety dla sołtysów. 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
    2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie ustanowienia zasad ustalających diety dla  
    sołtysów, celem zapoznania się. 
  
    Dyskusja w sprawie ustanowienia zasad ustalających diety dla  sołtysów: 
 
    1.Radny Kazimierz GAWIN – Pani Skarbnik powinna odpowiedzieć na pytanie: 
       dlaczego taką uchwałę powinniśmy podjąć? 
      
       Rada Gminy zgodziła się, aby wyjaśnień udzieliła inspektor ds. obronnych oraz obsługi Rady  
       Gminy Jolanta BRONK, która stwierdziła, iŜ sołtysi otrzymują minimalne wynagrodzenie,  
       które w 2009 roku wynosi 1.276,00 zł. Rada Gminy sołtysom ustaliła 21,5 %, tj. na dzień  
       dzisiejszy to kwota w wysokości 275,00 zł, czyli jest wyŜsza od diety, którą otrzymuje radny   
       Rady Gminy. Przy tym ustalonym procencie podwyŜka wynosi 32,00 zł.  
       Radny nie będący Przewodniczącym Komisji otrzymuje w 2009 roku dietę w wysokości 
       255,00 zł. 
       NaleŜy wspomnieć, Ŝe kwota bazowa radnego jest inna od wynagrodzenia minimalnego.  
       Dlatego Wójt Gminy proponuje ustalić dla sołtysa kwotę w wysokości 250,00 zł za udział w  
       posiedzeniu sesji i komisji Rady Gminy. 
       W porównaniu z rokiem 2008 to i tak wzrost jest o 7,00 zł. 
 
    2.Sołtys Sołectwa śakowo Stanisław ZŁOCH – nam ta dotychczasowa uchwała odpowiadała, nie  
       trzeba jej zmieniać. 
   
  3.Radny Kazimierz GAWIN – było tak, Ŝe na wniosek Pana Wójta Rada Gminy zrównała diety  
     radnych i sołtysów. Był wyliczony procent tak, aby dieta radnego i sołtysa prawie, Ŝe była  
     równa. 
     Teraz jak kwota minimalnego wynagrodzenia się zwiększa to automatycznie jest większy  
     wzrost diety. 
 
  4.Sołtysi: Ryszard POBŁOCKI, Brunon DĄBROWSKI, Antoni THEUS proponowali, aby ustalić  
     stawkę procentową w stosunku do diet dla sołtysów, dzięki czemu będą one ruchome i będą  
     mogły wzrastać, a nie stać w miejscu. 
 
     Wójt Gminy Jan KULAS zwrócił się ze stwierdzeniem „ sołtysi powinniście docenić bardzo  
     dobrą wolę radnych, którzy dają Wam tyle, co sobie, tym bardziej, Ŝe oni opracowują  
     dokumenty, biorą na siebie odpowiedzialność podejmując uchwały na sesjach istotne dla gminy  
     i jej rozwoju. Panowie sołtysi doceńcie to, Ŝe tak Was szanują ”.   
 

    Na powyŜszym zakończono dyskusję nad punktem 4 j) porządku obrad. 
 

    Po tym wyjaśnieniu Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie  
    projekt uchwały w sprawie ustanowienia zasad ustalających diety dla sołtysów. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie ustanowienia zasad     



     
    ustalających diety dla sołtysów. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie ustanowienia zasad ustalających diety dla sołtysów głosowało  
       15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVII/150/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
     2009 roku w sprawie ustanowienia zasad ustalających diety dla sołtysów stanowi   

      załącznik do niniejszego protokołu; 

 
k)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 26 lutego  
    2009 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok  
    2009, celem zapoznania się. 
    
    Skarbnik Gminy Barbara WAWRZYN szczegółowo omówiła propozycje zmian w budŜecie      
    gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
    Dyskusja nad zmianami w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009: 
 
    1.Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie:  
 
       a)na jakim etapie jest budowa szkoły w Sulęczynie? 

      b)w co te 2 mln zł w 2009 roku będą zainwestowane? 

        Wójt Gminy Jan KULAS udzielił wyjaśnień, iŜ na ostatniej sesji Rady Gminy informowałem,  
          Ŝe nabór będzie w miesiącu czerwcu 2009 roku. 
          Zadanie opiewa na kwotę 10 mln zł.  
          JeŜeli otrzymamy środki to w pierwszej kolejności rozpiszemy przetarg, następnie nastąpi  
          rozstrzygnięcie przetargu, podpisanie umów i rozpoczęcie robót: budowa ścian w 2009 roku.  
 
    Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie  
    projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie: zmian w budŜecie  
    gminy Sulęczyno na rok 2009.  
     
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009 głosowało  
       15 radnych Rady Gminy. 
 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr XVII/151/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 marca    
    2009 roku w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009 stanowi   
      załącznik do niniejszego protokołu. 
 

5.Interpelacje i wolne wnioski.  

   1.Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ: 
 
 



a) proponuję zakupić dzwonek, aby móc przywołać do porządku osoby rozmawiające 
        i przeszkadzające innym w obradach; 
b) informacja w sprawach rozwoju zasobami wodnymi 2007 – 2013.   

Od jutra moŜna składać wnioski dot. urządzeń melioracyjnych. Wnioski naleŜy składać do  
pracownika tut. Urzędu Gminy Henryka KOśYCZKOWSKIEGO.  
Chodzi o to, aby te prace były dofinansowane.  

 
2.Radny Zbigniew KLAWIKOWSKI wnioskował o remont drogi na trasie Sierakowice –  
   Klukowa Huta.  

 
       Wójt Gminy Jan KULAS – w 2008 roku zlecono wykonanie podkładów geodezyjnych. 
        16 stycznia 2009 roku dostarczono do Gdańska. Aktualnie trwają prace dot. wykonania  
        dokumentacji technicznej ( od Klukowej Huty do Sierakowic – 5 km ).   
 

    3.Sołtys Sołectwa śakowo Stanisław ZŁOCH – kto ma odmulać przepusty ?  
 

         Wójt Gminy Jan KULAS – wymiana przepustów musi odbywać się wspólnie z  
         zainteresowanymi uŜytkownikami. KaŜda sytuacja wymaga odrębnego uzgodnienia.  
 
         To gmina wyczyści przepusty.  
 
         Sołtys sołectwa śakowo Stanisław ZŁOCH stwierdził, iŜ chodzi o przepusty: 
 

         - pod drogą śakowo do Borka,  
         - śakowo – Paleczko. 
 
      4.Radny Józef MALEK zadał pytania: 
 
         a)jak Pan Wójt widzi naprawę dróg ? 
         b)jakie drogi będą remontowane w 2009 roku ?   
         Sprawa remontów dróg poruszana była na zebraniu wiejskim w Borku. 
   
         Wójt Gminy Jan KULAS – na remont dróg na razie nie jest odpowiednia pora. W tej chwili  
         angaŜowanie sprzętu w drogi to wyrzucanie pieniędzy w błoto. 
         Do tematu podejdziemy w miesiącu maju br. 
          
      5.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI: 
 
         a)co z drogą Nr 214 od Mściszewic do Tuchlina ? 
        Droga ta jest bardzo zuŜyta, jest „ jak dziurawy ser ”.  
           
         Wójt Gminy Jan KULAS – 18 maja 2009 roku z władzami wojewódzkimi, m.in. z Marszałkiem  
         KOZŁOWSKIM chcemy zlustrować drogę na odcinku od Klukowej Huty, aŜ do Tuchlina. 
      
      6.Radny Grzegorz BIELICKI w imieniu mieszkańców i swoim podziękował za pobudowany  
         chodnik Amalka – Podjazy i za połoŜenie asfaltu na drodze.     
            
         Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iŜ teraz jest dobra widoczność dla  
         kierującymi pojazdami.                                                                        
          
      7.Mieszkaniec Sulęczyno Gerard GAWIN stwierdził, iŜ: 
 
          a) w sobotę odbył się Zjazd Kaszubów, 
          b) 22 marca 2009 roku będzie Dniem Jedności Kaszubów, 
          c) 25-ta rocznica śmierci Lecha Bendkowskiego, który był autorem wielu ksiąŜek, m.in. 
              „ Odwrócona kotwica ”, „ śycie Remusa ”.   
              2009 rok jest rokiem Bendkowskiego.  
 



       8.Radny Kazimierz GAWIN wnioskował o oznakowanie krzyŜówki przy drodze powiatowej w  
          kierunku śakowa. 
 
          Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI twierdząc, iŜ przepisy nie  
          pozwalają na postawienie znaku przy tej krzyŜówce. 
   
         Następnie radny Kazimierz GAWIN wnioskował o: 
  
          a)wycinkę drzewa przy jeziorze Węgorzyno w kierunku pod Węsiory, 
          b)oczyszczenie pobocza drogi od poczty w kierunku Bytowa. 
   
          Wójt Gminy Jan KULAS – uzyskałem zapewnienie od Wojewódzkiego Zarządu Dróg w  
          Gdańsku, iŜ w przyszłym tygodniu się tą sprawą zajmą. 
          Wnioski przyjmuje się do realizacji.  
                                                                                        
     Na powyŜszym wyczerpano porządek obrad XVII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 
    Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stwierdził  „ zamykam obrady  
XVII sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
 
   PROTOKOŁOWAŁA:                                               
 
   Jolanta BRONK                                                      
   Inspektor ds. obronnych 
   oraz obsługi Rady Gminy  
   i jej organów Urzędu Gminy  
   Sulęczyno  
 


